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PROTOKÓŁ  Nr V/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 28 marca 2019 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 15 radnych.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1315  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM. 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa”,  

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Zdzisław Czarnecki – dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Pan Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Krzysztof Orlikowski – Radny Rady Powiatu,    

• Pan  Andrzej Kondszewski Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie, 

• Pani Aneta Artkowska – Leszcz – Kierownik Działu Jakości i Marketingu.  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek 

Łobocki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  
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Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 25 stycznia 2019 roku.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Oferta i działalność największego szpitala w naszym regionie tj.: Szpitala Wojewódzkiego  

     w Koszalinie.  

5. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok;  

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2019-2035;  

3) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji;  

4) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2019 roku gminie Miasto Koszalin  

z przeznaczeniem dla Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie;   

5) w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 

fundusz sołecki w 2020 roku;  

6) w sprawie poboru niektórych podatków i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów  

i wysokości wynagrodzenia za inkaso;  

7) w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie przez Gminę Bobolice współdziałania z jednostkami 

samorządu terytorialnego w zakresie wspólnej realizacji projektu partnerskiego  

w ramach Działania 8.4 Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego 2014-2020;    

8) w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2019 roku;  

9) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

gminę Bobolice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od dnia  

1 września 2019 roku;  

10) w sprawie uchylenia Uchwały Nr XI/98/11 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia  

29 września 2011 roku w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna 

oraz zasad jego ustalania;  

11) w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty od jednorazowej opłaty z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe 

w prawo własności tych gruntów oraz wysokości stawki procentowej bonifikaty;  

12) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice;  

13) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2019 roku;  

14) w sprawie przyjęcia programu „Bobolicka Karta Seniora”.  

6. Trybuna sołecka. 
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7. Trybuna obywatelska. 

8. Składanie na piśmie do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach zapytań i interpelacji                

radnych.   

9. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 25 stycznia 2019 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki stwierdził, że protokół               

z IV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 25 stycznia 2019 roku był wyłożony  do 

wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na sali 

obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z IV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyj ęty przez radnych jednogłośnie 

15 głosami „za” 

 
 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     
 
Sprawozdanie przedstawiła burmistrz Mieczysława Brzoza:  

Ostatnia sesja Rady Miejskiej – 25 stycznia 2019 r.  

 

1. Dotacje celowe z budżetu gminy na wymianę źródeł ogrzewania. 

 

Do dnia dzisiejszego do gminy wpłynęło 17 wniosków o dofinansowanie w wysokości 5 tys. zło-

tych wymiany źródła ogrzewania, co razem daje wykorzystanie środków założonych w budżecie 

w wysokości 85 tys. zł. W budżecie na ten cel mamy zaplanowane 50 tys. zł. 14 stycznia br. wy-

dałam zarządzenie o powołaniu komisji ds. oceny wniosków o udzielenie dotacji. Na nieruchomo-

ściach zgłoszonych do dofinansowania zgodnie z założeniami tego programu podjętego Uchwałą 

Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 28 września 2018 r. (Nr XLI/343/18), po spełnieniu i ocenie 

kompletności złożonych wniosków i przed zawarciem umowy, odbędą się kontrolne przed i po 

realizacji wymiany źródła ogrzewania.  

 

2. Gabinet stomatologiczny (CESiR w Bobolicach). 

Zakres prac budowlanych został zakończony. Gabinet powstał w ramach środków z programu 

„Poprawa dostępności do świadczeń stomatologicznych dla dzieci i młodzieży w 2018 r.”. Mini-
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sterstwo Zdrowia przyznało dofinansowanie w wysokości  116.323 zł. Ze swojej strony gmina 

musi zagwarantować wkład własny w wysokości 29.080,75zł. Gabinet jest przygotowany i czeka 

na lekarza dentystę. Obecnie Gmina poszukuje lekarza stomatologa, gdzie jest bardzo duży pro-

blem. Zgoda Ministerstwa Zdrowia na przedłużenie terminu uruchomienia gabinetu, do kiedy, 

tego nie wiemy, czekamy na stosowny aneks, który wskaże ten termin. 

                                

3. Harmonogram zebrań sołeckich 2019 rok.  

 

Odbyły się w 16 sołectwach w terminie od 18 lutego do 11 marca, br. Ponowne funkcje mieszkań-

cy powierzyli  11  Sołtysom, zaś w 5 są to nowe osoby. Dotyczy to sołectw: Kłanino, Drzewiany, 

Jatynia, Ubiedrze, Chmielno.  

 

4. W okresie od 25.01.2019 r. do 27.03.2019 r., m.in.: 

• zostało wydanych 9 decyzji o warunkach zabudowy; 

• uzgodniono projekty budowlane dotyczące budowy chodników  w miejscowościach Boż-

niewice oraz Dargiń; 

• podjęliśmy starania przejęcia drogi powiatowej nr 3579Z Jatynia – Jatynka; 

• uzgodniono przebieg projektowanej drogi ekspresowej S11 na odcinku Bobolice – Szcze-

cinek, 

• wyrażono zgodę na korzystanie z przystanku w Bobolicach dla linii komunikacyjnej Koło-

brzeg – Szczyrk, Szczyrk - Kołobrzeg (uruchomienie kursu 26.04.2019 r.), z Koszalina 

20.15 do Bobolic.  

 

5.  Schronisko dla bezpańskich psów.  

 

W dniu 18 lutego br. po dwukrotnym ogłoszonym przetargu na wybór schroniska, który zakończył 

się wynikiem negatywnym, podpisana została umowa na utrzymywanie psów, ze Schroniskiem 

REKS w Kołobrzegu. Umowa została zawarta do 30 listopada 2019 r. Obecnie w schronisku 

przebywają 2 psy. 

Koty – do końca marca br. trwa akcja sterylizacji, kastracji bezpańskich kotów. W celu opieki nad 

kotami, które wymagają leczenia, za Urzędem Miejskim przy ul. Ratuszowej, ZUKiO Bobolice 

wybudowało zadaszone i ogrodzone pomieszczenie dla kotów, które po leczeniu wymagają 

izolacji, kwarantanny. Woliera dla kotów wykonana przez pracowników ZUKiO kosztowała 1860 

zł (materiały). 
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6.   „Mieszkanie plus” w Bobolicach.  

- pozytywna rekomendacja BGN w Warszawie na budowę mieszkań w Bobolicach; 

- wydawana jest nowa decyzja lokalizacyjna dla tego przedsięwzięcia; 

- ograniczono ilość budowy mieszkań, 2 bloki po 24 mieszkania;  

 

7.  „Budowa strefy inwestycyjnej w Bobolicach” 

-  prace trwają uzbrojenie 3,5 ha drogi, chodniki, ścieżka rowerowa, oświetlenie, media: energia 

elektryczna, gaz, woda, kanalizacja sanitarna, deszczowa – do 30 czerwca br.  

 

8.  Przetarg na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej budowy gminnej drogi 

publicznej do strefy inwestycyjnej.  

- dokumentacja ma być opracowana do 30 maja 2019r.  

 

9.  Żłobek Miejski „Elfiki” w Bobolicach.    

- funkcjonuje prawidłowo; 

- strona fb; 

- dzieci przybywa.  

 

10.  List Intencyjny w zakresie realizacji inwestycji na budowanej właśnie strefie 

inwestycyjnej  

– podpisałam z firmą w dniu 28 lutego br.  Firma zainteresowana jest zakupem pod potrzeby 

inwestycji 3 ha gruntu.   

 

11. Także 28 lutego br. spotkanie z nowym Zarządem RWiK: Rafał Słowik – prezes oraz 

Andrzej Lewandowski- wiceprezes z udziałem Kierownika Rejonu Bobolice H. Niwińskim: 

zapoznanie się, realizacje zadań inwestycyjnych w bieżącym roku,  

 

12.  Sprawozdania w jednostkach OSP za 2018 r. oraz 23 bm. odbyło się uroczyste posiedzenie 

Zarządu M-G ZOSP RP. 

 

13.  Analiza kosztów funkcjonowania stołówek funkcjonujących przy SP w Bobolicach oraz 

Przedszkolu, decyzja, by od września br. przejść na catering, analiza opłacalności bardzo duża.  

 

14.  Praca na przygotowaniem Bobolickiej Karty Seniora -  dziś projekt uchwały 2167 osób  

w gminie, które osiągnęły 60 r.ż.  
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15. Bobolice dla Hospicjum w 2019 roku – działania całoroczne mające  na celu zwiększenie 

świadomości mieszkańców Gminy Bobolice w zakresie możliwości jakie daje opieka hospicyjna .  

Uczestniczy „Odnowa”, MGOPS, Kluby Wolontariusza, Kluby Seniora. 20 marca Kierownik  

I. Lewicka była organizatorką przygotowania życzeń świątecznych dla osób objętych wsparciem 

hospicjum w Koszalinie i Szczecinku.  

 

16. II Mistrzostwa Dalekowschdnich Sztuk Walki 23 marca br. na hali sportowej w Bobolicach, 

przedstawiciele woj. zachodniopomorskiego, pomorskie, lubuskie kujawsko – pomorskie, 

dolnośląskie,  

24 marca br. XV Morsowanie na Rajskiej plaży w Poroście,  

17 marca br. zawody  z okazji Rocznicy Zdobycia Bobolic,  licznie odbywały się spotkania dla 

mieszkańców z okazji Dnia Kobiet,   

 

17.  11 marca br. konsultacje z przedsiębiorcami w sprawie organizacji ruch na rynku 

miejskim w Bobolicach podczas trwającej przebudowy. 

 

Brak pytań  
 
Ad. 4. Oferta i działalność największego szpitala w naszym regionie tj.: Szpitala 

Wojewódzkiego w Koszalinie.  

Szczegółową prezentację w tym temacie przedstawiła Pani Aneta Artkowska – Leszcz. 

Prezentacja stanowi załącznik do protokołu.  

Głos zabrał Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie Pan Andrzej Kondaszewski.  

Wszczęto dyskusję, z którą szczegółowo można zapoznać się w nagraniu z V sesji na stronie 

www.bobolice.pl  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie między sesjami odbyły się zebrania wiejskie, 

na których wybrani zostali sołtysi na kadencję 2019-2024.  Dokonano wręczenia gratulacji dla 

sołtysów. w przerwie wykonano pamiątkowe zdjęcie.  

 

Przewodniczący ogłosił przerwę.    

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki.  
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1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Beata Sempołowicz.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr V/42/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2019-2035.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Beata Sempołowicz.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr V/43/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Beata Sempołowicz.  

Uchwała zmieniająca zmniejsza wartość emisji obligacji o 500 000 zł., z kwoty                  

3 800 000 zł. na wartość 3 300 000 zł. przewidzianych wcześniej do emisji na lata 2018-2019 .  

Na 2018 rok zaplanowano emisję obligacji na kwotę 500 000 zł. W wyniku realizacji 

budżetu z nadwyżką budżetową w kwocie 2 888 568 zł. pokrycie wkładu własnego sfinansowano      

z dochodów własnych Gminy.  

Dla przypomnienia, emisja obligacji, po wprowadzanych zmianach, w wysokości                  

3 300 000 zł przeznaczona jest, zgodnie z treścią  § 2 uchwały Nr XXXVII/309/18  Rady 

Miejskiej w Bobolicach  z dnia 24 maja 2018 roku  w sprawie emisji obligacji, oraz Preambułą 

umowy organizacji, prowadzenia i obsługi obligacji,  na pokrycie wkładu własnego Gminy 

Bobolice do następujących zadań inwestycyjnych z udziałem środków unijnych: 

1. Przebudowa Infrastruktury  Turystycznej na Rynku Miejskim w Bobolicach na wartość                  

1 940 000 zł.   

2. Uzbrojenie części strefy inwestycyjnej w Bobolicach na wartość łącznie 1 360 000 zł.  

 

Ponadto w § 4 ust. 1 skraca się termin wykupu emisji obligacji serii G19 z 2022 roku na 2020 rok. 
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Podjęcie niniejszej uchwały pozytywnie wpłynie na wskaźniki zadłużenia Gminy.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr V/44/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”     

 

4) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2019 roku gminie Miasto Koszalin  

z przeznaczeniem dla Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie.  

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

 

Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie zwrócił się do Burmistrza z wnioskiem  

o wsparcie finansowe działań w zakresie funkcjonowania Poradni Stomatologicznej  dla Osób 

Niepełnosprawnych w okresie modernizacji w latach 2018-2020 Pawilonu Dziecięcego, w której 

znajdowała się Poradnia. W czasie prac inwestycyjnych z uwagi na bezpieczeństwo pacjentów 

oraz warunki , w których są realizowane świadczenia ogólno stomatologiczne  konieczne było 

wydzierżawienie pomieszczeń na terenie Miasta Koszalin, co w znacznym stopniu zwiększyło 

koszty utrzymania Poradni. Poradnia ta jest jedyna Poradnią dla osób Niepełnosprawnych dla 

terenów dawnego województwa Koszalińskiego. Ze świadczeń stomatologicznych korzystają 

również mieszkańcy  Gminy Bobolice.   

Mając na uwadze bezpieczeństwo i dostęp do usług stomatologicznych dla osób 

niepełnosprawnych w rejonie powiatu koszalińskiego, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne  

i  niezbędne do udzielenia wsparcia finansowego dla Szpitala Wojewódzkiego.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr V/45/19 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,     

 

5) w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki w 2020 roku.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Projekt niniejszej uchwały wynika z obowiązku ustawowego w zakresie decyzji organu 

stanowiącego „o utworzeniu” bądź „nie” funduszu sołeckiego w świetle ustawy                    



 9 

o funduszu sołeckim. W dniu 23 stycznia 2019 roku odbyło się spotkanie  z sołtysami, gdzie został 

poddany pod głosowanie temat „tworzenia” bądź „nie tworzenia” w gminie Bobolice ustawowego 

funduszu sołeckiego w 2020 roku. W spotkaniu uczestniczyło 19 sołtysów. W wyniku głosowania 

nad projektem uchwały przeciw tworzeniu Funduszu opowiedziało się 16 sołtysów, za 

utworzeniem 1, wstrzymało się od głosu 2 sołtysów.   

Brak dotychczas tworzenia Funduszu sołeckiego w Gminie wynika z szeregu innych działań 

podejmowanych przez samorząd, w tym m.in.: 

1) tworzenie funduszu sołeckiego na zasadach  odpisu na 1 mieszkańca 

2) funkcjonowanie budżetu obywatelskiego w budżecie 

3) realizacja zadań na terenach wiejskich bezpośrednio z budżetu Gminy 

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr V/46/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

6) w sprawie poboru niektórych podatków i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów  

i wysokości wynagrodzenia za inkaso.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Skarbnik Gminy Beata Sempołowicz.  

Zgodnie z przepisami podatkowymi organ stanowiący Gminy może podjąć uchwałę w sprawie 

zarządzenia poboru podatków i opłat w drodze inkasa, wyznaczyć inkasentów oraz określić 

wysokość wynagrodzenia za inkaso. 

Przedmiotowa uchwała reguluje powyższe kwestie z tym związane. Pobór podatków i opłat za 

pośrednictwem inkasentów w znacznej mierze ułatwia podatnikom z terenów wiejskich 

regulowanie należności podatkowych wobec Gminy.    

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr V/47/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie przez gminę Bobolice współdziałania  

z jednostkami samorządu terytorialnego w zakresie wspólnej realizacji projektu 

partnerskiego w ramach Działania 8,4 Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego 2014-2020.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

 

Wojewódzki Urząd Pracy w Szczecinie ogłosił nabór wniosków o dofinansowanie projektów  

w ramach Działania 8.4 RPO w zakresie wspierania kształcenia ogólnego oraz upowszechnienia 

edukacji przedszkolnej. Termin składania wniosków mija 2 kwietnia 2019 roku. Kwota środków 

przeznaczona na dofinansowanie realizacji projektów w konkursie wynosi 5 467 087,08 zł. 

Uwzględniając wymagany wkład własny (10%) wartość realizowanego projektu wynosi około 6 

074 540,00 zł. 

Zgodnie z kryteriami naboru, dofinansowanie mogą uzyskać wyłącznie projekty partnerskie, które 

obejmować będą swoim zasięgiem szkoły z terenu co najmniej dwóch powiatów, w tym co 

najmniej dwie szkoły z każdego z tych powiatów. Oznacza to, że żadna  

z gmin nie może samodzielnie realizować projektu w ramach Działania 8.4. 

Z tego powodu wstępnie zostały podjęte rozmowy z zainteresowanymi gminami  

w zakresie określenia możliwości opracowania i realizacji projektu partnerskiego. Dotychczas, 

oprócz Miasta Koszalin, gotowość udziału w partnerstwie zgłosił Powiat Białogardzki, Powiat 

Kołobrzeski i 12 gmin: 

z powiatu koszalińskiego: Biesiekierz, Bobolice, Będzino, Manowo, Mielno, Polanów, Sianów, 

Świeszyno; 

1) z powiatu białogardzkiego: Karlino, Białogard (miasto), Tychowo; 

2) z kołobrzeskiego: Ustronie Morskie. 

  

W ramach trwającego naboru możliwe jest realizowanie projektu polegającego na: 

1) kształceniu u uczniów i słuchaczy kompetencji kluczowych oraz umiejętności uniwersal-

nych niezbędnych na rynku pracy; 

2) doskonaleniu umiejętności, kompetencji lub kwalifikacji nauczycieli w zakresie stosowa-

nia metod oraz form organizacyjnych sprzyjających kształtowaniu i rozwijaniu u uczniów 

kompetencji kluczowych oraz umiejętności uniwersalnych niezbędnych na rynku pracy; 

3) indywidualizacji pracy z uczniem ze specjalnymi potrzebami rozwojowymi  

i edukacyjnymi, w tym wsparcie ucznia młodszego; 

4) tworzeniu i wdrażaniu programów mających na celu zwiększenie przedsiębiorczości  

i innowacyjności na poziomie edukacji szkolnej (w tym w zakresie umiejętności uniwer-

salnych) – m.in. w postaci zakupu niezbędnego wyposażenia, prowadzenia zajęć, przygo-

towania nauczycieli do prowadzenia takich zajęć; 

5) tworzenie warunków dla nauczania opartego na metodzie eksperymentu; 

6) korzystaniu z technologii informacyjno-komunikacyjnych (TIK) 
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Aby możliwe było podjęcie współdziałania z wymienionymi jednostkami samorządu 

terytorialnego przy realizacji projektu partnerskiego, wymagane jest podjęcie przez Radę Miejską 

w Bobolicach przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr V/48/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    
 

8) w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2019 roku.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

W budżetach organów prowadzących szkoły wyodrębnia się środki na dofinansowanie 

doskonalenia zawodowego nauczycieli z uwzględnieniem doradztwa metodycznego, w wysokości 

0,8% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli, 

zgodnie z art. 70a ust. 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela (tekst jedn. Dz. U. 

2018 r., poz. 967 z późn. zm.). W myśl art. 91d pkt. 1 tej ustawy w przypadku szkół i placówek 

prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego, zadania i kompetencje organu 

prowadzącego określone w ww. art. 70a ust1 ustawy - wykonuje odpowiednio: rada gminy, rada 

powiatu, sejmik województwa. Podziału środków dokonuje się po zasięgnięciu opinii związków 

zawodowych zrzeszających nauczycieli, co też zostało spełnione.  
Zgodnie z § 7 i 8  Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 18 stycznia 2019r.  

w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli (Dz. U.  z 2019r. poz. 136) 

organ prowadzący opracowuje na każdy rok budżetowy plan dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli wraz w porozumieniu z dyrektorami szkól i placówek, ustala corocznie 

maksymalną kwotę dofinansowania opłat, o których mowa w § 2 ust. 3 pkt. 1 rozporządzenia, 

oraz specjalności i formy kształcenia nauczycieli prowadzone przez uczelnie, na które 

dofinansowanie jest przyznawane.  
W związku z powyższym podjęcie uchwały uznaje się za zasadne. 

 

Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr V/49/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    
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9) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

gminę Bobolice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od dnia  

1 września 2019 roku.   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

W dniu 30 marca 2017 r. Rada Miejska w Bobolicach podjęta Uchwałę nr XXIV/221/17 w 

sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę 

Bobolice do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. Z dniem 31 

sierpnia 2019 roku powyższa uchwała traci moc prawną w zakresie dotyczącym ustalenia planu 

sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez gminę i określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych. W związku z powyższym, istnieje konieczność ustalenia nowej 

sieci publicznych szkół podstawowych i określenia granic obwodów szkół prowadzonych przez 

Gminę Bobolice.  

Ustalając nowy plan sieci i granice obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Bobolice uwzględniono m.in. zapewnieni możliwość realizacji obowiązku szkolnego 

przez dzieci zamieszkałe na terenie Gminy Bobolice, warunki komunikacyjne, pełną strukturę 

organizacyjną szkół oraz odległości drogi dziecka z domu do szkoły, w obwodzie której dziecko 

mieszka - zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe.  

Ponadto, w przypadku przekroczenia ustawowych odległości drogi dziecka z domu do szkoły, w 

obwodzie której dziecko mieszka wynikających z ww. ustawy, tj. 3 km w przypadku uczniów klas 

I-IV szkół podstawowych i 4 km - w przypadku uczniów klas V-VIII,  Gmina zobowiązuje się do 

zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dzieci albo zwrotu kosztów 

przejazdu.  

Na podstawie art. 39 ust. 8 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe  projekt uchwały 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Bobolice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 września 

2019 roku uzyskał pozytywną opinię Zachodniopomorskiego Kuratora Oświaty.  

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały należy uznać za zasadne i konieczne.  

 

Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr V/50/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

10) w sprawie uchylenia Uchwały Nr XI/98/11 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 

września 2011 roku w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna 

oraz zasad jego ustalania.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Ustawa z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 (tekst jedn. Dz. U. z 2019 r. 

poz. 409, z późn. zm.) przewiduje m.in., że jedną z form opieki nad dzieckiem w wieku do lat 3, 

poza żłobkiem i klubem dziecięcym, może być funkcja dziennego opiekuna czyli osoby fizycznej 

zatrudnionej przez Gminę na podstawie umowy.  
Biorąc pod uwagę fakt, że od 2019 r. w Gminie funkcjonuje żłobek miejski, gdzie  opiekę mają 

zapewnioną dzieci w wieku do lat 3, uznaje się za niezasadne utrzymywanie tej formy opieki w 

Gminie. Należy podkreślić także, że od czasu obowiązywania uchwały tj. od roku 2011 w 

wykazie dziennych opiekunów nie zarejestrowano żadnej osoby zainteresowanej tego typu formą 

opieki.  
W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały uznaje się za zasadne.  
 

Pan Jarosław Bączkowski przewodniczący Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr V/51/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

11) w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty od jednorazowej opłaty z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów oraz wysokości stawki procentowej 

bonifikaty.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Z dniem 1 stycznia 2019 r. na mocy ustawy z dnia 20 lipca 2018 r. (Dz. U. z 2018 r. poz. 1716 ze 

zm.) prawo użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe 

przekształciło się w prawo własności tych gruntów. Zgodnie z powołaną wyżej ustawą przez 

grunty zabudowane na cele mieszkaniowe rozumie się nieruchomości zabudowane wyłącznie 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnym oraz budynkami mieszkalnymi wielorodzinnymi,  

w których co najmniej połowę liczby lokali stanowią lokale mieszkalne, a także nieruchomości 

zabudowane budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi lub budynkami mieszkalnymi 

wielorodzinnymi wraz z budynkami gospodarczymi, garażami i innymi obiektami lub 

urządzeniami budowlanymi, umożliwiającymi prawidłowe i racjonalne korzystanie z budynków 

mieszkalnych. 

Z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nowy właściciel 

gruntu zobowiązany jest do ponoszenia na rzecz Gminy tzw. opłaty przekształceniowej. 

Wysokość tej opłaty równa jest wysokości opłaty rocznej z tytułu użytkowania wieczystego 

obowiązującej w dniu przekształcenia i płatna jest przez okres kolejnych 20 lat.  Powołana wyżej 
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ustawa dopuszcza także możliwość wniesienia jednorazowej opłaty przekształceniowej, 

stanowiącej iloczyn wysokości opłaty rocznej oraz liczby lat pozostałych do upływu 20-letniego 

okresu. W takim przypadku Burmistrz może na podstawie uchwały rady udzielić osobom 

fizycznym będącym właścicielami budynków mieszkalnych jednorodzinnych lub lokali 

mieszkalnych oraz spółdzielniom mieszkaniowym bonifikaty od opłaty jednorazowej 

Proponowana w niniejszym projekcie uchwały bonifikata wynosi 95% i dotyczy wyłącznie 

nieruchomości wykorzystywanych na cele mieszkaniowe, przy czym warunkiem udzielenia                       

tej bonifikaty będzie wniesienie jednorazowej opłaty do dnia 30 listopada 2019. Rozwiązania                     

te niewątpliwie usprawnią proces regulowania przez nowych właścicieli należności z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości 

mieszkaniowych, a ponadto są spójne z dotychczasową polityką Gminy Bobolice  

w przedmiotowym zakresie. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za 

uzasadnione. 

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
 

Uchwała Nr V/52/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

12) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Wiceburmistrz Grażyna Wiater.  

Wymienione w niniejszej uchwale działki stanowią własność Gminy Bobolice i były już 

przedmiotem umów dzierżawy zawartych na okres 3 lat. Wykorzystywane na cele rolnicze                       

i składowe. W chwili obecnej ci sami dotychczasowi dzierżawcy złożyli wnioski o ponowne ich 

wydzierżawienie. 
Zgodnie z  treścią art. 18 ust.2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

uchwała rady jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas 

oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość. 
Natomiast z treści art.37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 

wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy dzierżawy lub najmu na 

czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. Przywołany przepis stanowi nadto, 
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że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia przedmiotowej 

umowy. 
Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnych umów a podjęcie uchwały w przedmiotowej 

sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
 

Uchwała Nr V/53/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

13) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Bobolice w 2019 roku.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Wiceburmistrz Grażyna Wiater. 

W związku z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. (tekst jednolity Dz. U. 

z 2019 r., poz. 122.) Rada gminy określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to 

wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę. 

W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2016 roku, który stanowi 

załącznik do niniejszej uchwały. Reguluje on zasady opieki nad bezdomnymi zwierzętami i 

ograniczania problemu ich bezdomności poprzez zapobieganie nadmiernemu niekontrolowanemu 

wzrostowi populacji bezdomnych zwierząt oraz poszukiwanie dla nich nowych właścicieli. 

W ramach programu Gmina Bobolice realizuje następujące zadania: 

1. zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2. opiekę nad wolno żyjącymi kotami w tym ich dokarmianie; 

3. odławianie bezdomnych zwierząt; 

4. obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5. poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6. usypianie ślepych miotów; 

7.wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8. zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych              

 z udziałem zwierząt; 

W Programie wskazano również wysokość środków finansowych przeznaczonych na jego 

realizację oraz sposób ich wydatkowania, które zostały ujęte w planie finansowym budżetu Gminy 

Bobolice na rok 2019 
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Zgodnie ze wskazaniami ustawy o ochronie zwierząt Projekt Programu został przekazany do 

zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, zarządcom obwodów łowieckich, 

organizacjom społecznym, których statutowym celem jest ochrona zwierząt.  

 

Pan Mariusz Walaszczyk przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
 

Uchwała Nr V/54/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

14) w sprawie przyjęcia programu „Bobolicka Karta Seniora” 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Wprowadzono autopoprawkę.  

„Bobolicka Karta Seniora” jest kolejną formą wzbogacenia oferty dla osób starszych z terenu 

Gminy Bobolice. Skierowane jest to do osób, które osiągnęły 60 rok życia. 
Celem Programu jest zwiększenie dostępu do usług publicznych poprawiających jakość życia 

seniorów, podniesienie aktywności i sprawności seniorów. Koordynatorem i realizatorem 

Programu jest kierownik Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bobolicach.”Bobolicka Karta Seniora uprawnia do ulg w dostępie do dóbr kultury, sportu  

i rekreacji”. Posiadanie Karty umożliwi również seniorom skorzystanie z rabatów przy dokonaniu 

zakupów, usług od lokalnych przedsiębiorców, którzy staną się Partnerami niniejszego Programu.  
Podjęcie przedstawionej uchwały przyczyni się do umożliwienia seniorom rozwoju ich pasji, 

zainteresowań, aktywnego stylu życia oraz pozytywnie wpłynie na jakość ich życia. 

 

Pani Anna Kustrzycka – Broda przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, opieki Społecznej, 

Bezrobocia i Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
 

 

Uchwała Nr V/54/19 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1. Pani Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne – poinformowała o możliwości 

skorzystania z wycieczki do Poczdamu w dniu 25 maja br.  
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2. Pan Jan Chowaniec sołtys sołectwa Jatynia -  poprosił o interwencję w sprawie naprawy drogi 

od Nowosiółek w stronę Ujazdu, zły stan tej drogi, droga miała być robiona przez PZD. 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że droga zaplanowana jest do remontu i jest 

obietnica, że droga będzie wykonana do samego Ujazdu.  

 

3. Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – poinformowała, że KOWR, który znajdował się 

w Koszalinie został przeniesiony do oddziału w Szczecinku. 

 

Ad.7.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 8. Składanie na piśmie do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach 

zapytań i interpelacji radnych.    

W tym interpelacje złożyli: 

 1. Radny Hubert Karwowski  

 2. Radny Zbigniew Oleksiak  

  

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Franciszek Łobocki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  


